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Het is tegenwoordig niet meer de vraag óf clubs 
wel moeten verduurzamen. ‘Het is niet alleen 
financieel interessant vanwege de hoge  
energielasten; de maatschappelijke urgentie 
wordt ook steeds hoger. Hoe laten we de aarde 
achter voor de volgende generatie? Als club met 
jonge clubleden en hun ouders kun je hierbij 
een voorbeeldfunctie vervullen’, zegt Gerdine 
Otten van LedsGoEco. Voor veel clubs is het nog 
wel de vraag hóé ze moeten verduurzamen en 
waar ze moeten beginnen.

Eerste stap
LedsGoEco heeft het antwoord en biedt de 
helpende hand. De eerste stap is kijken naar 
de mogelijkheden die een club heeft om te 
besparen en te verduurzamen. Dit kan al begin-
nen met het simpele advies om apparatuur niet 
onnodig in de stand-bymodus te laten staan, 

maar daadwerkelijk uit te schakelen. Uiteindelijk 
gaat het om het grotere geheel en een plan 
voor de lange termijn. LedsGoEco spreekt in dit 
opzicht van de ‘trias energetica’: eerst besparen, 
dan opwekken en eventueel terugleveren.

Otten: ‘Veel clubs denken bij verduurzamen 
direct aan het plaatsen van zonnepanelen. Het 
is echter beter om eerst te kijken waarop je kunt 
besparen, anders leg je wellicht te veel zonne-
panelen neer. Wil je in de toekomst een warm-
tepomp, dan moet je daarmee ook rekening 
houden om je energiebehoefte goed in kaart 
te brengen. Wij maken een plan voor de lange 
termijn en een totaalplaatje van het energiever-
bruik. Je hoeft dit natuurlijk niet in één keer uit 
te voeren. Dat kan stap voor stap.’

Partners
Voor warmtepompen en ook voor andere ver-
duurzamingsproducten, zoals ledlampen, zonne-
panelen en laadpalen, werkt LedsGoEco samen 
met gespecialiseerde partners. Zo heeft het 
bedrijf op elk gebied de juiste expertise in huis 
en hoeft een club of vereniging niet zelf op zoek. 
Voor ledverlichting werkt LedsGoEco samen met 
zowel Lumosa als Signify (Philips). Het bedrijf 
wil namelijk niet aan één merk verbonden zijn. 
Hierdoor kan LedsGoEco onafhankelijk adviseren 
wat het beste is voor de club.

Flexibele zonnepanelen
LedsGoEco houdt de trends en de laatste ont-
wikkelingen goed in de gaten. Zo is het bedrijf 
gestart met de verkoop van flexibele zonne-
panelen. Deze panelen kunnen zonder onder-
constructie op ieder type dak verlijmd worden. 

LedsGoEco helpt sportclubs energie te besparen en te verduurzamen

Clubs die vanwege de huidige hoge energietarieven met de handen in het haar zitten en niet weten waar ze moeten beginnen om dit probleem aan te 

pakken, kunnen terecht bij de adviseurs van het bedrijf LedsGoEco. Deze duurzame partner adviseert, realiseert en financiert.

Auteur: Wijnand Meijboom

‘Wij maken altijd een totaal-
plan voor de lange termijn’

Tijdens de Nationale Sport Vakbeurs in november presenteerde LedsGoEco een novi-

teit: het flexibele zonnepaneel.
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Ideaal voor clubhuizen en kleedkamers waarvan 
de dakconstructie niet geschikt is voor het 
plaatsen van reguliere zonnepanelen met een 
onderconstructie en ballast. Otten: ‘In de nabije 
toekomst komen er ook oprolbare panelen, die 
overdag op een veld uitgerold kunnen worden, 
maar ook raamfolies die energie opwekken. 
Verder verwacht ik veel van windenergie. Deze 
ontwikkelingen volgen we op de voet om onze 
klanten steeds het beste advies te kunnen geven.’

Veel clubs die willen verduurzamen, zoeken naar 
een manier om dit te betalen. Ook in dit opzicht 
wijst LedsGoEco de weg en kan het bedrijf 
alles regelen. Bijvoorbeeld het aanvragen van 
subsidies. Otten: ‘We zijn goed op de hoogte 
van de verschillende subsidies, zowel landelijk 
(BOSA) als regionaal (bijvoorbeeld de subsidie 
van de provincie Noord-Holland). Deze subsidies 
vragen we aan voor de clubs. Daarnaast maken 
we inzichtelijk wat de investering kost, maar ook 
wat het zou kosten als je deze gaat financieren. 
Als je vervolgens ook de besparing in kaart 
brengt, wordt de investering beter behapbaar. 
Verder kennen wij ook de specifieke regelingen 
die interessant zijn voor clubs, met relatief lage 
rentetarieven. We gaan op zoek naar de financie-
ring met het gunstigste rentetarief.’

Geen twijfel
‘Als je de terugverdientijd in ogenschouw neemt, 
hoeft er eigenlijk geen twijfel te bestaan’, zegt 
Otten. ‘Ons motto is niet voor niets: besparen 
zonder investeren. Bij zonnepanelen kun je vanaf 

dag één besparen en is de investering in drie tot 
vier jaar terugverdiend.’ De terugverdientijd van 
ledlampen en warmtepompen is sterk afhan-
kelijk van het verbruik. Bij een hoog verbruik is 
de investering natuurlijk sneller terugverdiend. 
Hockeyverenigingen gebruiken bijvoorbeeld 
meer verlichting dan een kleine korfbalclub. 
Otten: ‘We bezoeken de club op locatie en analy-
seren de situatie. Daarna gaan we op zoek naar de 
beste oplossing. Een club met een oud gebouw 
zal nooit het advies krijgen om een warmtepomp 
aan te schaffen, maar zullen we aanraden om 
eerst de isolatie op orde te brengen.’

Twijfelen over het nut van verduurzamen mag 
dan achterhaald zijn; clubs die willen verduur-
zamen lopen in de praktijk soms tegen hinder-
nissen aan. Naast de financiering kunnen dat de 
ingewikkelde eigendomsverhoudingen zijn. Een 
club is bijvoorbeeld eigenaar van het gebouw, 
maar niet van de grond. ‘In die gevallen kun-
nen wij ondersteunen door een businesscase te 
maken met een uitgewerkt plan, waarmee clubs 
het gesprek met de gemeente kunnen aangaan. 
Je moet er niet aan denken dat clubs moeten 
sluiten vanwege de energielasten, zeker gezien 
hun belangrijke maatschappelijke functie.’
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Praktijkvoorbeeld sv Beverwijk
Een mooi praktijkvoorbeeld van de werk-
wijze van LedsGoEco is voetbalvereniging 
sv Beverwijk. Daar worden eind dit jaar en 
begin volgend jaar een warmtepomp,  
77 zonnepanelen en ledverlichting 
geplaatst. LedsGoEco heeft verschillende 
subsidies voor de club aangevraagd om dit 
project haalbaar te maken. Niet alleen is 
een beroep gedaan op de BOSA-regeling, 
maar ook op een subsidiepot van de  
provincie Noord-Holland.

De voetbalclub investeert in totaal meer 
dan 100.000 euro. De energiekosten zijn 
de afgelopen maanden meer dan ver-
dubbeld. Roald Borms (32), speler van 
het veteranenteam, is de projectleider 
verduurzaming bij de club. Met de advie-
zen van LedsGoEco kon Borms namens 
de club drie subsidies regelen: 25.000 
euro via de regeling Verduurzaming 
Sportaccommodaties van de provincie, de 
BOSA-subsidie van 32.124 euro en de ISDE-
subsidie van 5.500 euro. De club moest 
hierdoor nog 44.457 euro zelf financieren. 
‘Een prachtig resultaat, waarmee we de 
club een mooi toekomstperspectief  
kunnen geven. We kunnen straks zelfs wat 
gaan sparen’, verwacht Borms.

‘We zijn goed op 
de hoogte van de 
verschillende 
subsidies’

Dak van een sportaccommodatie, bekleed met zonnepanelen
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